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Beslutande ledamöter 
Sofia Hedén (S) (Ordförande) 
Eva Christina Bertz (L) (Vice ordförande) 
Helena Grahn (M) (Andre vice ordförande) 
Gert Åke Troells Jakobsson (S) 
Hanna Henningsworth (S) 
Jesper Olsson (MP) 
Amanda Traneborn (M) 
Jenny Bengtsson (SD) 
Tobias Petersson (V) 
 
Ej tjänstgörande ersättare 
Kim Lundeborg (S) 
Faris Selimovic (S) 
Stefan Pettersson (L) 
Madeleine Wahlund (MP) 
Torsten Viktor Gunnarson (M) 
Henric Lindau (SD) 
 
Övriga närvarande 
Rebecka Persson (miljödirektör) 
Sofie Holmkvist (avdelningschef) 
Ann Fröström (avdelningschef) 
Micaela Aleman (enhetschef) 
Håkan Nilsson (ekonomichef) 
Lina Engström (kanslichef) 
Malin Sandström (kommunikationschef) 
Anna Colliander (HR-chef) 
Douglas Truedsson (nämndsekreterare) 
Caroline Sandberg (personalföreträdare SACO) 
Åsa Thorné (personalföreträdare VISION) 
Jenny Ahlm (utvecklingssekreterare) 
Pernilla Fahlsedt (enhetschef) 
Maria Svensson (enhetschef) §6 
Anders Zetterlund (livsmedelsinspektör) §6 
Thea Ohlander Arfwidsson (enhetschef) §§7-8 
Matilde Törnqvist (enhetschef) §10 
Lillian Fagerhus (enhetschef) §10 
David Lindsjö (enhetschef) §10 
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§ 1 Fråga om närvarorätt för övriga tjänstepersoner 
 
Sammanfattning 
Miljönämnden beslutar om närvarorätt för nyanställda under dagens sammanträde. 
 
Beslut 

1. Miljönämnden godkänner närvaro för övriga tjänstepersoner. 
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§ 2 Val av justerare 
 
Beslut 

1. Miljönämnden utser Helena Grahn att jämte ordförande justera dagens protokoll 
torsdag den 1 februari. Skriftliga reservationer och skriftliga yttranden ska lämnas 
in senast klockan 12:00 onsdag den 31 januari. 

 

 

5



 
 
 
 
 
 

 
 
 

§ 3 Anmälan av inkomna skrivelser - jan 2024 

MNN-2024-1 
 
Beslut 

1. Miljönämnden lägger redovisningen av inkomna skrivelser till handlingarna. 

Beslutsunderlag 
• Beslut KSAU 231218 § 630 
• Beslut KSAU 231211 § 609 
• Beslut KS 231206 § 344 
• Beslut KS 231206 § 326 
• Beslut KF 231123 § 219 
• Beslut KF 231123 § 218 
• Beslut KF 231123 § 215 
• Beslut KF 231123 § 214 
• Beslut KF 231123 § 213 
• Beslut KF 231123 § 211 
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§ 4 Anmälan av upprättade och utgående skrivelser - jan 2024 

MNN-2024-2 
 
Beslut 

1. Miljönämnden lägger redovisningen av upprättade och utgående skrivelser till 
handlingarna. 

Beslutsunderlag 
• Samverkansprotokoll 2023-12-07 justerat 
• Samverkansprotokoll 2023-12-15 justerad 
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§ 5 Redovisning av delegerade beslut - jan 2024 

MNN-2024-4 
 
Sammanfattning 
Miljönämnden har i nämndens delegationsordning överlåtit beslutanderätten till 
ordförande, presidiet, vice ordförande och tjänstepersoner samt beslutat att beslut som 
fattas med delegation ska redovisas för nämnden. Redovisningen innebär inte att 
miljönämnden omprövar eller fastställer besluten. 
 
Beslut 

1. Miljönämnden har tagit del av redovisningen av delegerade beslut och lägger den 
till handlingarna. 

Reservationer och särskilda yttranden 
Tobias Petersson (V) meddelar att han avser inkomma med ett särskilt yttrande, bilaga § 5. 

Beslutsunderlag 
• Delegationslista övriga 
• Delegationslista yttrande övrigt 
• Delegationslista projektansökningar 
• Delegationslista detaljplaner och bygglov 
• Delegationslista administrativ 
• Delegationslista ordförande (1.1) 
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Särskilt yttrande 

Ärende 5. Redovisning över delegerade beslut – jan 2024. Yttrande över 
samrådshandling till detaljplan för fastigheten Limhamn 155:507, Dp 5726- 
remiss från stadsbyggnadsnämnden SBN 2020-808 

Detaljplan 5726 gällande byggnation väster om kalkbrotten i anslutning till Hammars Park är ett 
ärende som ytterligare förtätar och minskar öppenheten och därmed reducerar Malmös 
medborgares möjlighet att ströva runt det gamla kalkbrottet. Planerad bebyggelse kommer även 
att utgöra ett hinder för att djur och natur ska kunna binda samman naturområdet Kalkbrottet, 
Hammars Park, Sibbarp Strandängar och havet. Det finns även planer på att bygga ett 
underjordiskt parkeringshus, något som vi Vänsterpartiet starkt motsätter oss.  

Vi i Vänsterpartiet är även kritiska till att ärendet inte lyftes i Miljönämnden utan har tagits på 
delegation, då vi anser att området är signifikant viktigt, att det på flera områden planeras för icke 
förenliga projekt i relation till stadens miljöprogram. Detaljplanen behöver enligt oss revideras 
och omarbetas på en rad olika punkter. 

Miljönämnden 2024-01-25 

Tobias Petersson (V) 

Med instämmande av 

Gunilla Ryd (V) 
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§ 6 Miljödirektören informerar - jan 2024 

MNN-2024-3 
 
Sammanfattning 
Maria Svensson, enhetschef, informerar miljönämnden om specialkostärenden och hur 
livsmedelsavdelningen hanterar återrapportering från verksamheterna, privata likaså 
offentliga. Vidare får miljönämnden information om händelser där allergener har påträffats 
samt hur förvaltningen går vidare med sin tillsyn utifrån rapporteringar och annan 
information som inkommer. 
Anders Zetterlund, livsmedelsinspektör, informerar miljönämnden om medias rapportering 
kring bland annat stulet kött. Vidare får miljönämnden information om hur tillsynen utförs 
och vad förvaltningen särskilt uppmärksammat och tar med sig inför kommande 
tillsynsbesök. 
 
Beslut 

1. Miljönämnden har tagit del av information och lägger den till handlingarna. 
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§ 7 Information om eventuella projektavvikelser 
 
Sammanfattning 
Thea Ohlander Arfwidsson, enhetschef, informerar miljönämnden om pågående projekt 
oktober-december samt de projekt som har avvikelser. Samtidigt får miljönämnden 
information om de ansökningar som har blivit beviljade under oktober-december 2023. 
 
Beslut 

1. Miljönämnden har tagit del av information och lägger den till handlingarna. 
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§ 8 Information om Europeiska regionala utvecklingsfonden 
 
Sammanfattning 
Thea Ohlander Arfwidsson, enhetschef, informerar miljönämnden om den ansökan som 
miljönämnden skickade in december 2023. Vidare får miljönämnden mer information om 
projektet och en uppdatering kring processen. 
 
Beslut 

1. Miljönämnden har tagit del av information och lägger den till handlingarna. 
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§ 9 Nämndsbudget 2024, MN-2024-63 

MNN-2024-5 
 
Sammanfattning 
I miljönämndens budget för 2024 beskriver nämnden sitt ansvar, planering för 
verksamheten samt plan för ekonomin under året. Planen innehåller utveckling av 
verksamheten, prioriteringar under året samt vilken effekt och resultat som prioriteringarna 
förväntas ha.  
Kommunbidraget för 2024 uppgår till 83 210 000 kronor, vilket är en nettoökning med 
1 500 000 kronor jämfört med budget 2023. Ökningen består av indexuppräkning och 
justering för nytt personalomkostnadspålägg. Nämnden har även fått ett 
effektiviseringskrav med 3,0%.  
 
Beslut 
1.Miljönämnden fastställer nämndsbudget 2024 enligt förvaltningens förslag. 

Reservationer och särskilda yttranden 
Tobias Petersson (V) meddelar att han avser inkomma med en skriftlig reservation, bilaga § 
9 a. 
Helena Grahn (M) och Amanda Traneborn (M) meddelar att de avser inkomma med en 
skriftlig reservation, bilaga § 9 b. 
Jenny Bengtsson (SD) meddelar att hon avser inkomma med en skriftlig reservation, bilaga 
§ 9 c. 
   

Yrkanden 
Tobias Petersson (V) yrkar att återremittera ärendet. 
Helena Grahn (M) tilläggsyrkar att äska 5 miljoner kronor från kommunfullmäktige till 
tillsynen. 
Jenny Bengtsson (SD) yrkar bifall till Helena Grahns tilläggsyrkande. 
Sofia Hedén (S), Eva Bertz (L) och Jesper Olsson (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag. 
Sofia Hedén yrkar avslag på Helena Grahns tilläggsyrkande. 

Beslutsgång 
Ordförandenfrågar om nämnden ska avgöra ärendet idag och finner frågan med 
Ja besvarad. 
Ordföranden frågar om nämnden kan bifalla förvaltningens förslag och finner frågan med 
Ja besvarad. 
Ordföranden frågar om nämnden kan bifalla Helena Grahns tilläggsyrkande och finner 
frågan med Nej besvarad. 
Omröstning begärs och ordföranden ställer Sofia Hedéns avslagsyrkande mot Helena 
Grahns tilläggsyrkande om att äska 5 miljoner kronor från kommunfullmäktige. 
Med sex ja-röster för Sofia Hedéns avslagsyrkande och 3 nej-röster för Helena Grahns 
tilläggsyrkande beslutar nämnden att avslå Helena Grahns tilläggsyrkande. 
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Beslutet skickas till  
Kommunstyrelsen 
 

Beslutsunderlag 
• G-tjänsteskrivelse miljönämnden 2024-01-25 
• MN-2024-63-Nämndsbudget 2024 (Miljönämnden) 
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Malmö stad  
Miljönämnden 

Voteringslista 
 
Mötesdatum 
2024-01-25 

 
 

 

Voteringslista: § 9 
Ärende: Nämndsbudget 2024, MN-2024-63,  MNN-2024-5 
 
Voteringslist(or) 
 
Votering 1 § 9 
Ledamot Ja Nej Avstår 
Sofia Hedén (S), Ordförande Ja   
Eva Christina Bertz (L), Vice ordförande Ja   
Helena Grahn (M), Andre vice ordförande  Nej  
Gert Åke Troells Jakobsson (S), Ledamot Ja   
Hanna Henningsworth (S), Ledamot Ja   
Jesper Olsson (MP), Ledamot Ja   
Amanda Traneborn (M), Ledamot  Nej  
Jenny Bengtsson (SD), Ledamot  Nej  
Tobias Petersson (V), Ledamot Ja   
Resultat 6 3 0 
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Reservation 

[Ärende 9. Nämndsbudget 2024, MN-2024-63 

Vi i Vänsterpartiet reserverar oss mot beslutet angående 2024-års nämndsbudget. Vi yrkade på 
återremiss på nämnden men fick inte gehör för detta, och reserverar oss därav mot beslutet. 

Vi i Vänsterpartiet hade velat se en helt annan prioritering angående områden som miljö, klimat, 
biologisk mångfald och tillsyn gällande livsmedel och avfalls brottslighet. 

I Kommunfullmäktige lade vi fram en budget inför 2024 med kraftfulla satsningar och 
prioriteringar för morgondagens viktigaste frågor. 

Vi måste prioritera utbyggnaden av gröna värden i staden, vi måste bygga om och strukturera 
samhället annorlunda utifrån pågående klimat och biologisk kris. Till detta behövs en helt annan 
prioritering vad gäller resiliens, klimatanpassning och klimatnytta. Alla dessa områden hade vi 
prioriterat i vår budget. Då dessa förslag inte fick gehör i Kommunfullmäktige, och att vi nu står 
med en nedskärning budget inom området klimat och miljö så anser vi att nya och 
framtidssäkrande prioriteringar och åtgärder införs. På dessa grunder yrkade vi återremiss. 

Miljönämnden 2024-01 

Tobias Petersson (V) 

Med instämmande av 

Gunilla Ryd (V) 
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Reservation 

Ärende 9. Nämndsbudget 2024, MN-2023-63 

Frisk luft och rent vatten, bra mat och hälsosamma bostäder. Miljönämnden har ett stort 
verksamhetsområde med en gemensam nämnare: miljön i Malmö.  

De senaste åren har vi sett tydliga nedskärningar av stadens tillsyn. Många områden får i dagsläget 
ingen tillsyn alls, trots ett skriande behov. Med den slimmade budget som styret presenterat är det 
viktigt att vi fokuserar på vårt grunduppdrag och drar ner på rätt saker.  

Inom nämndens miljö- och hälsotillsyn har det tillkommit och fortsätter tillkomma omfattande 
ny lagstiftning och andra styrdokument som i många fall innebär ett utökat tillsynsuppdrag. 
Under 2024 är utmaningen att inrymma de utökade arbetsuppgifterna i den budget som nämnden 
har att förhålla sig till. Personalomsättningen är oroande hög, vilket vittnar om en arbetsmiljö 
som lämnar en del att önska. Utbudet av erfarna inspektörer på marknaden är som bekant skralt 
och konkurrensen om arbetskraften hög.  

Även inom livsmedelskontrollen ser det bekymmersamt ut. En ny riskklassningsmodell ska 
införas samtidigt som kontrollen ska efterhandsdebiteras från 2024. Efterhandsdebiteringen 
innebär minskade resurser, vilket leder till stora utmaningar för miljönämnden att klara av 
grunduppdraget. Kontrolltimmarna har minskat med 725 timmar sedan 2022 och utmaningarna 
med bland annat köttstölder växer samtidigt. Riskklassningsmodellen innebär att sista ledet, det 
vill säga bland annat butiker och restauranger, får minskad tillsyn. Årligen tillkommer cirka 500 
nya anläggningar och det finns ett utbrett problem med fusk i Malmö.  

Att kombinera en kraftigt underfinansierad tillsyn med en ny riskklassningsmodell, nya 
tillsynsområden samt införandet av efterhandsdebitering innebär stora risker för genomförandet 
av tillsynen. Med styrets budget måste vi dessutom vakanshålla två tjänster inom Tryggare 
Malmö.  

I Malmömoderaternas budget satsade vi 15 extra miljoner på stadens tillsyn, eftersom vi ser hur 
stort behovet är inom samtliga ansvarsområden.  

Moderaterna yrkade på att vi skulle äska 5 miljoner kronor från kommunfullmäktige för att slippa 
göra så stora nedskärningar i Tryggare Malmö och övrig tillsyn. Då vårt förslag ej vann gehör 
reserverar vi oss till förmån för eget förslag, 

Miljönämnden 2024-01-25 

Helena Grahn (M) 

Amanda Traneborn (M) 

Med instämmande av 

Torsten Gunnarson (M) 
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Reservation 
 

Ärende 9. Nämndsbudget 2024, MN-2024-63 

Sverigedemokraterna yrkade bifall till Moderaternas tilläggsyrkande att ”Miljönämnden äskar på 5 
miljoner kronor från Kommunfullmäktige som ska vara riktat mot tillsynsverksamhet”. 

Med anledning av den senaste tidens aktuella händelser med stölder av köttprodukter och allmänt 
livsmedelsfusk, ser vi Sverigedemokrater att behovet för ökad tillsyn är högre än någonsin. Att 
nedprioritera detta område såsom styret i Malmö vill, genom att dra ner på två heltidstjänster 
inom Tryggare Malmö, är under all kritik och går stick i stäv med dagens behov.  

Sverigedemokraternas budget som presenterades i Kommunfullmäktige i november 2023 
innehöll stora satsningar på att förstärka arbetet med livsmedelskontroll och tillsyn samt Tryggare 
Malmö.  

Då vi inte fick igenom vår budget i Kommunfullmäktige har vi styrets budget att förhålla oss till, 
och därför yrkade vi bifall till Moderaternas tilläggsyrkande. Då detta tilläggsyrkande ej fick gehör 
reserverar vi Sverigedemokrater oss mot beslutet om att tilläggsyrkandet ej bifölls. 

Miljönämnden 2024-01-25 

Jenny Bengtsson (SD) 

Med instämmande av 

Henric Lindau (SD) 
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§ 10 Behovsutredning 2024-2026 med tillsynsplan för avdelningen för 
miljö- och hälsoskydd 2024, MN-2023-13292 

MNN-2024-13 
 
Sammanfattning 
Miljönämnden har, enligt nämndens reglemente, prövnings-, anmälnings-, tillsyns- och 
kontrollansvar över miljö- och hälsoskyddsområdet, livsmedels- och foderområdet samt 
andra närliggande lagstiftningsområden. Föreliggande förslag till behovsutredning och 
tillsynsplan omfattar miljö- och hälsoskyddstillsynens lagstiftningsområde inom de 
områden som nämnden ansvarar för i sitt grunduppdrag enligt kommunens målkedja. 
 
I planen föreslås prioriteringar inom den behovsprioriterade tillsynen. Tillsynsområdena 
styrd- och händelsestyrd tillsyn regleras via lagstiftning varför prioritering inom dessa 
tillsynsområden inte bör göras. Dessa tillsynsområden prioriteras alltid framför den 
behovsprioriterade tillsynen. 
 
Beslut 
1.Miljönämnden godkänner Behovsutredning 2024–2026 med tillsynsplan för 2024. 

Reservationer och särskilda yttranden 
Helena Grahn (M) och Amanda Traneborn (M) meddelar att de avser inkomma med ett 
särskilt yttrande, bilaga § 10 a. 
Tobias Petersson (V) meddelar att han avser inkomma med ett särskilt yttrande, bilaga § 10 
b. 
 

Beslutsunderlag 
• G-tjänsteskrivelse miljönämnden 2024-01-25 
• Behovsutredning 2024-2026 med tillsynsplan för 2024, trygghet och samordnad 

tillsyn 
• Behovsutredning 2024-2026 med tillsynsplan för 2024, kemi och industri 
• Behovsutredning 2024-2026 med tillsynsplan för 2024, hälsoskydd 
• Behovsutredning 2024-2026 med tillsynsplan för 2024, avfall och vatten 
• Behovsutredning 2024-2026 med tillsynsplan för 2024, avdelningen för miljö- och 

hälsoskydd 
• Behovsutredning 2024-2026 med tillsynsplan för 2024 förorenade områden 
• Tillsynsprogram för IED 2024-2026 
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Särskilt yttrande 

Ärende 10. Behovsutredning 2024-2026 med tillsynsplan för avdelningen för 
miljö- och hälsoskydd 2024, MN-2023-13292 

I behovsutredningen beskrivs förvaltningens samlade behov med hänsyn till de utmaningar 
Malmö står inför. Utifrån behovsutredningen upprättas en tillsynsplan med utgångspunkt i de 
resurser som förvaltningen förfogar över gällande personal och ekonomi. 

Även i år väljer styret att ”se över ambitionsnivåerna” inom stadens tillsyn. I verkligheten innebär 
det en skoningslös slakt av stadens behovsprioriterade tillsyn, som innefattar alla områden där 
man kan välja bort tillsyn enligt lag. 

De områden som miljönämnden har tillsynsansvar över är miljö- och hälsoskyddsområdet, 
livsmedels- och foderområdet samt andra närliggande lagstiftningsområden.  

De konsekvenser som den uteblivna tillsynen kan få för Malmö och dess invånare är enligt 
utredningen bland annat ökad smittspridning, ökad otrygghet, osund konkurrens, ökad risk för 
människohandel och människoexploatering, ökad avfallsbrottslighet, felaktig hantering av 
miljöfarligt avfall, föroreningar i mark och vatten, ökad skadegörelse, risk för människors hälsa, 
hälsofarlig exponering av PCB samt hälsoskadliga miljöer inom pedagogisk omsorg, öppna 
förskolor och omsorgsboenden. Detta var bara ett axplock och listan kan göras lång. 

Tryggare Malmös behov uppskattas till 10 450 timmar och planerad tillsyn beräknas till ungefär 
hälften. Om Tryggare Malmö inte utför sitt uppdrag, eller inte har tillräckliga resurser, kommer 
oseriösa aktörer att utnyttja detta. Dessa oseriösa aktörer innefattar bland annat kriminella 
nätverk som bedriver sofistikerad ekonomisk brottslighet på bekostnad av befolkningens hälsa 
och samhällets välfärd. 

Moderaterna hade 15 miljoner kronor riktade till stadens tillsyn i vår budget, eftersom vi ser att 
behovet av tillsyn inom nämndens alla ansvarsområden kraftigt överstiger den tillsyn som faktiskt 
utförs. 

Miljönämnden 2024-01-25 

Helena Grahn (M) 

Amanda Traneborn (M) 

Med instämmande av 

Torsten Gunnarsson (M) 
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Särskilt yttrande 

Ärende 10. Behovsutredning 2024-2026 med tillsynsplan för 2024, MN-2023-
13292 

Vi i Vänsterpartiet anser att den behovsutredning som förvaltningen genomfört grundar sig i en 
mycket gedigen analys, att de antaganden och den analys som presenteras är välformulerade och 
att detta underlag ger oss goda grunder att kunna fatta väl avvägda politiska beslut. Dock anser vi 
inte att den ambitionsnivå som presenteras i tillhörande plan är vad staden och dess medborgare 
behöver. Det krävs en betydande ökning av både tillskrivna resurser och genom detta ökade 
insatser för att leva upp till åberopat behov. 

Med anledning av detta så inkommer vi med detta särskilda yttrande då vi anser att diskrepansen 
mellan de uppskattade behoven och de tillskrivna resurserna/timmarna inte överensstämmer med 
den nivå som vi velat se. Dessutom har vissa specifikt avgörande åtgärder helt utelämnats eller 
minskat i alldeles för stor proportion. 

Vi motsätter oss, till exempel, nedprioriteringen av oannonserade kontroller inom 
fordonsbranschen. Oannonserade kontroller behövs inte bara för att stävja och minska den 
avfalls brottslighet som finns, men även för att minska socialt utnyttjande och miljööverträdelser. 
Den uppsökande tillsynen minskar i den presenterade planen, detta är helt fel väg. Den behöver 
öka, inte minska. Behoven är, som miljöförvaltningen fastslår, mycket större än de resurser som 
tillskrivs. Så prioriteringar måste göras, om inte man tillskriver verksamheten ytterligare resurser. 
Detta görs inte av Malmös styrande politiker, vilket vi är mycket kritiska till. I vår budget inför 
2024, tillskriver vi Miljöförvaltningen klart högre anslag än styret som skulle kunna gått till dessa 
avgörande prioriteringar. Exempel på underfinansiering: fordonstvättar och verkstäder tilldelas 
300 timmar men beräknas behöva nära 1200 timmar tillsyn. Uppsökande tillsyn mot avfalls 
branscher, beräknas till 2000 timmar men tilldelas noll. Här kan eventuellt Tryggare Malmö göra 
insatser som hjälper upp, men prioriteringen är en katastrof. 

En bransch som dras med så stora problem som avfallsbranschen, med stor påverkan av 
kriminella element, som inte bara undergräver samhället utan även utnyttjar människor. Och att 
detta, som vi under senaste månaderna kunnat se flera mycket allvarliga exempel på, inte får en 
högre prioritet är allvarligt. Till detta kommer den miljöskada som dessa oseriösa aktörer medför 
– båda dessa aspekter behöver åtgärdas och stoppas. Att tro att Malmö skulle vara skonat är att 
leva med skygglappar på – här behöver vi kraftigt höjda ambitioner.  

Till skillnad från styrande politiker i Malmö hade vi velat se en helt annan prioritet av ovan lyfta 
exempel, samt att stadens breda miljöarbete tilldelats ökade resurser i en helt annan utsträckning 
än vad som görs. Miljö, klimat, miljötillsyn och stävjande av miljöbrottslighet måste prioriteras 
högre än vad som görs idag. En bra början vore att minska effektivitetskravet på 
Miljöförvaltningen och tillskriva förvaltningens resurser som rimmar bättre med den gedigna 
behovsanalys som framtagits. 
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Miljönämnden 2024-01-25 

Tobias Petersson (V) 

Med instämmande av 

Gunilla Ryd (V) 
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§ 11 Uppdaterad kontrollplan för livsmedelskontrollen i Malmö 2022-
2024, MN-2023-13823 

MNN-2024-6 
 
Sammanfattning 
Miljönämnden fastställde i januari 2022 en kontrollplan för livsmedelskontrollen 2022-2024 
som innehåller en beskrivning av hur de krav som ställs på offentlig kontroll inom 
livsmedelskedjan ska uppfyllas. Kontrollplanen omfattar prioriteringar som ska revideras 
årligen. Prioriteringarna baseras på omvärldsbevakning, förvaltningens egen erfarenhet av 
verksamheterna samt anpassning efter nationella mål inom livsmedelskontrollen. 
Livsmedelsverket har tagit fram och föreskrivit om en ny modell för riskklassning för en 
mer riskbaserad offentlig kontroll som gäller från 1 januari 2024, samtidigt som 
efterhandsdebitering av livsmedelskontrollen blir obligatoriskt. Detta innebär att 
miljöförvaltningen behöver uppdatera kontrollplanen för att säkerställa att den offentliga 
kontrollen utförs riskbaserat, effektivt och verkningsfullt.  
 
 
Beslut 
1.Miljönämnden godkänner förvaltningens förslag till uppdaterad kontrollplan för 
livsmedelskontrollen i Malmö 2022-2024.  

Reservationer och särskilda yttranden 
Helena Grahn (M) och Amanda Traneborn (M) meddelar att de avser inkomma med ett 
särskilt yttrande, bilaga § 11 a. 
Jenny Bengtsson (SD) meddelar att hon avser inkomma med ett särskilt yttrande, bilaga § 
11 b. 
 

Beslutsunderlag 
• G-tjänsteskrivelse miljönämnden 2024-01-25 
• MN-2023-13823-Kontrollplan livsmedel Malmö 2022-2024 - Uppdaterad 
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Särskilt yttrande 

Ärende 11. Uppdaterad kontrollplan för livsmedelskontrollen i Malmö 2022-
2024, MN-2023-13823 

Miljönämnden fastställde i januari 2022 kontrollplan för livsmedelskontrollen 2022–2024 som 
innehåller en beskrivning av hur de krav som ställs på offentlig kontroll inom livsmedelskedjan 
ska uppfyllas. Kontrollplanen omfattar nämndens prioriteringar och revideras årligen. 

Livsmedelsverket har tagit fram en ny modell för riskklassning som gäller från 1 januari 2024. 
Den nya riskklassningsmodellen innebär att verksamheter i sista ledet av handelskedjan, såsom 
butiker och restauranger, får färre kontroller jämfört med dagens modell. Det försvinner 
uppskattningsvis kött värt tre miljarder kronor årligen enligt branschorganisationen 
Livsmedelshandlarna. Stöldvarorna återfinns ofta i butiker och restauranger som inte kan 
redovisa spårbarheten. Det är huvudlöst av styret att inte möta upp detta med satsningar.  

Livsmedelskontrollen finansieras till cirka 80 procent av avgifter. Efterhandsdebitering av 
livsmedelskontrollen blev obligatorisk 2024 och innebär att debitering av kostnaderna ska ske 
efter utförd kontroll. Initialt kommer det att innebära en minskning av intäkterna. Det finns med 
andra ord ett behov av en ökad andel anslagsfinansiering för att samma nivå av tillsyn ska kunna 
uppnås. 

Livsmedelskontrollen består av cirka 20 livsmedelsinspektörer och två administratörer som 
arbetar med ordinarie tillsyn, vilket är en minskning jämfört med tidigare år. Inom Tryggare 
Malmö finns tre livsmedelsinspektörer, men även inom den enheten har det skett stora personella 
neddragningar. Sedan 2022 har antalet planerade tillsynstimmar inom livsmedelskontrollerna 
minskat med hela 725 timmar.   

År 2021 hade avdelningen 2 750 livsmedelsanläggningar (kontrollobjekt) i vårt register. Totalt 
nyregistreras cirka 500 anläggningar varje år och cirka 450 anläggningar avregistreras. Två 
årsarbetskrafter jobbar endast med att försöka hålla registret uppdaterat. 

Moderaterna hade 15 miljoner kronor riktade till stadens tillsyn i vår budget, eftersom vi ser att 
behovet av tillsyn inom nämndens alla ansvarsområden kraftigt överstiger den tillsyn som faktiskt 
utförs. 

Miljönämnden 2024-01-25 

Helena Grahn (M) 

Amanda Traneborn (M) 

Med instämmande av 

Torsten Gunnarsson (M) 
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Särskilt yttrande 

Ärende 11. Uppdaterad kontrollplan för livsmedelskontrollen i Malmö 2022-
2024, MN-2023-13823 

Med anledning av den senaste tidens aktuella händelser med stölder av köttprodukter och allmänt 
livsmedelsfusk, ser vi Sverigedemokrater att behovet för ökad tillsyn är högre än någonsin. Att 
nedprioritera detta område såsom styret i Malmö vill, genom att dra ner på två heltidstjänster 
inom Tryggare Malmö, är under all kritik och går stick i stäv med dagens behov.  

Vi Sverigedemokrater ser både för- och nackdelar med den nya riskklassningsmodellen. En fördel 
är att man når ut mer genom att satsa mer på att kontrollera ett tidigare led i kedjan, vilket 
innefattar bland annat importörer, grossister och industrier, och på så vis når man en bredare 
front. Vi Sverigedemokrater ser dock en risk med att kontrollerna flyttas från sista ledet i 
handelskedjan till att fokusera på ett tidigare led, nämligen att man då inte uppdagar misskötande 
restauranger och butiker i samma utsträckning. Det är ofta i sista ledet som man upptäcker 
stölder av köttprodukter och annat livsmedelsfusk, vilket vi ser riskerar att leda till en större 
hälsorisk för Malmöborna.  

Sverigedemokraternas budget som presenterades i Kommunfullmäktige i november 2023 
innehöll stora satsningar på att förstärka arbetet med livsmedelskontroll och tillsyn samt Tryggare 
Malmö, men tyvärr fick inte denna budget gehör. 

Miljönämnden 2024- 

Jenny Bengtsson (SD) 

Med instämmande av 

Henric Lindau (SD) 
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§ 12 Remiss från Kemikalieinspektionen om framställan om utvidgat 
tillsynsansvar för Kemikalieinspektionen, MN-2023-11869 

MNN-2023-171 
 
Sammanfattning 
Kommunstyrelsen har bett miljönämnden om yttrande gällande en remiss från 
Kemikalieinspektionen om framställan om utvidgat tillsynsansvar för 
Kemikalieinspektionen.  
 
Miljöförvaltningen är positiv till de förslagna ändringarna i miljötillsynsförordningen 
(2011:13). Förändringarna handlar om att utvidga kemikalieinspektionens tillsynsansvar för 
kontroll av växtskyddsmedel till att omfatta alla verksamheter som släpper ut sådana 
produkter på marknaden i hela leverantörskedjan. Vidare föreslås att kemikalieinspektionen 
får ansvar för tillsynen av att alla verksamheter som är anmälningspliktiga till 
produktregistret fullgör den skyldigheten och att miljötillsynsförordningen ändras för att 
tydliggöra att betat utsäde ska kontrolleras av Kemikalieinspektionen enligt bestämmelserna 
i miljöbalken. Förändringarna innebär att tillsynen skulle förenklas och effektiviseras om 
kemikalieinspektionen hade tillsynsansvar för hela leverantörskedjan i all sin tillsyn av 
växtskyddsmedel, biocidprodukter, andra kemiska produkter, varor och biotekniska 
organismer.  
 
 
Beslut 
1.Miljönämnden godkänner förvaltningens förslag till yttrande. 
2. Miljönämnden justerar paragrafen omedelbart. 
 

Beslutet skickas till  
Kemikalieinspektionen 
 

Beslutsunderlag 
• G-tjänsteskrivelse miljönämnden 2024-01-25 
• Förslag till yttrande miljönämnden 2023-12-14 
• Bilaga 3. konsekvensanalys kommuner 
• Bilaga 2. Framställan synpunkt kommuner 
• Bilaga 1. Missiv framställan 
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§ 13 Remiss från Klimat- och näringslivsdepartementet om 
Naturvårdsverkets skrivelse Åtgärder för att öka 
materialåtervinningen av avfall, MN-2023-13011 

MNN-2024-8 
 
Sammanfattning 
Kommunstyrelsen har översänt en remiss från Klimat- och näringslivsdepartementet om 
Naturvårdsverkets skrivelse Åtgärder för att öka materialåtervinningen av avfall. År 2025 måste 
55 procent av Sveriges kommunala avfall materialåtervinnas eller förberedas för 
återanvändning enligt EU:s återvinningsmål. Naturvårdsverket har tagit fram fyra 
författningsförslag och ytterligare åtgärder som behöver vidtas för att arbeta mot målet. 
Miljöförvaltningen är positiv till de författningsförslag och åtgärder som Naturvårdsverket 
har tagit fram.  
 
Beslut 
1.Miljönämnden godkänner förvaltningens förslag till yttrande.  

Beslutet skickas till  
Kommunstyrelsen 

Beslutsunderlag 
• G-tjänsteskrivelse miljönämnden 2024-01-25 
• MN-2023-13011-Förslag till yttrande miljönämnden 2024-01-25 
• MN-2023-13011-Skrivelse Åtgärder för att öka materialåtervinningen av avfall 
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§ 14 Remiss från Naturvårdsverket om att minska risken att systemet 
med anmälningsplikt utnyttjas för avfallsbrottslighet, MN-2023-
13576 

MNN-2024-10 
 
Sammanfattning 
Kommunstyrelsen har översänt en remiss från Naturvårdsverket om förslag för att minska 
risken att systemet med anmälningsplikt utnyttjas för avfallsbrottslighet. Miljöförvaltningen 
är positiv till förslaget. Miljöförvaltningen anser att det behövs ytterligare åtgärder då 
avfallsbrottslighet är ett växande problem. Det behöver införas en administrativ 
åtgärd/sanktion kopplat till bygg- och rivningsavfall som inte sorterats på plats för att 
kunna få effekt i tillsynen. Miljöförvaltningen instämmer även med att det finns skäl att se 
över sexveckorsregeln för anmälan av miljöfarlig verksamhet. 
 
Beslut 
1.Miljönämnden godkänner förvaltningens förslag till yttrande.  

Reservationer och särskilda yttranden 
Tobias Petersson (V) meddelar att han avser inkomma med ett särskilt yttrande, bilaga § 14. 

Beslutet skickas till  
Kommunstyrelsen 

Beslutsunderlag 
• G-tjänsteskrivelse miljönämnden 2024-01-25 
• Förslag till yttrande miljönämnden 2024-01-25 
• MN-2023-13576-Skrivelse Minska risken att systemet med anmälningsplikt utnyttjas 

för avfallsbrottslighet 
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Särskilt yttrande 

Ärende 14. Remiss från Naturvårdserket om att minska risken att systemet med 
anmälningsplikt utnyttjas för avfallsbrottslighet, MN-2023-13576. 

Vi instämmer med miljönämndens beslut till svar, särskilt att det behövs ytterligare åtgärder då 
avfalls brottslighet är ett växande problem. Det behövs till exempel en administrativ 
åtgärd/sanktion kopplat till bygg- och rivningsavfall som inte sorterats på plats för att kunna få 
effekt i tillsynen. Och att det finns skäl att se över sexveckorsregeln för anmälan av miljöfarlig 
verksamhet. 

Men vi inkommer med detta särskilda yttrande eftersom detta berör en bransch som dras med 
stora problem som avfallsbranschen, med stor påverkan av kriminella element, som inte bara 
undergräver samhället utan även utnyttjar människor. Och att detta, som vi under senaste 
månaderna kunnat se flera mycket allvarliga exempel på, inte får en högre prioritet är allvarligt. 
En bransch som dras med så stora problem som avfallsbranschen, med stor påverkan av 
kriminella element, som inte bara undergräver samhället utan även utnyttjar människor. Och att 
detta, som vi under senaste månaderna kunnat se flera mycket allvarliga exempel på, inte får en 
högre prioritet är allvarligt. Dessa oseriösa aktörer medför också stor miljöskada – dessa aspekter 
behöver åtgärdas och stoppas. Det kan vi bara lyckas med om Miljöförvaltningen för utökade 
befogenheter samt om miljötillsyn och stävjande av miljöbrottslighet prioriteras högre än vad 
som görs idag. Vi hade velat minska effektivitetskravet på Miljöförvaltningen och sett att 
förvaltningen tillskrivits nödvändiga resurser enligt den gedigna behovsanalys som tagits fram. 

Miljönämnden 2024-01-25 

Tobias Petersson (V) 

Med instämmande av 

Gunilla Ryd (V) 
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§ 15 Remiss från Klimat- och näringslivsdepartementet om  EU-
kommissionens förslag om att förhindra spill av plastpellets för att 
minska utsläpp av mikroplast, MN-2023-12867 

MNN-2024-11 
 
Sammanfattning 
Kommunstyrelsen har översänt en remiss från Klimat- och näringslivsdepartementet om 
förslag till att förhindra spill av plastpellets till miljönämnden för samråd. För att minska 
spill av plastpellets föreslår EU-kommissionen att företag inom EU, som hanterar 
plastpellets ska arbeta aktivt med att minska spillet och rapportera sina åtgärder till en 
nationell myndighet. Miljöförvaltningen är positiv till förslaget eftersom det bidrar till 
Malmö stads arbete med att minska föroreningarna i stadens blå och gröna miljöer. 
 
Beslut 
1.Miljönämnden godkänner förvaltningens förslag till yttrande. 

Beslutet skickas till  
Kommunstyrelsen 
 

Beslutsunderlag 
• G-tjänsteskrivelse miljönämnden 2024-01-25 
• Förslag till yttrande miljönämnden 2024-01-25 
• MN-2023-12867-Kommissionens förslag 
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§ 16 Remiss från Havs- och vattenmyndigheten om Marin strategi för 
Nordsjön och Östersjön 2024–2029 - Samråd om bedömning av 
miljötillstånd och socioekonomiskanalys, MN-2023-12039 

MNN-2024-12 
 
Sammanfattning 
Kommunstyrelsen har översänt en remiss från Havs- och vattenmyndigheten om Marin 
strategi för Nordsjön och Östersjön 2024–2029 - Samråd om bedömning av miljötillstånd 
och socioekonomisk analys till bland annat miljönämnden för yttrande. Bedömningen om 
miljötillståndet är en del av arbetet med att genomföra EU:s havsmiljödirektiv och ska 
fungera som underlag vid exempelvis fastställande av miljökvalitetsnormer och 
framtagande av åtgärdsprogram. Sammanfattningsvis visar resultaten från bedömningen att 
tillståndet för havsmiljöns arter och livsmiljöer är fortsatt kritiskt och att nyttjandet inte är 
hållbart.  
 
Beslut 
1.Miljönämnden godkänner förvaltningens förslag till yttrande.  

Beslutet skickas till  
Kommunstyrelsen 

Beslutsunderlag 
• G-tjänsteskrivelse miljönämnden 2024-01-25 
• Förslag till yttrande miljönämnden 2024-01-25 
• MN-2023-12039-Samrådsrapport Bedömning av miljötillstånd och socioekonomisk 
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§ 17 Remiss från stadsbyggnadsnämnden om granskningshandlingar 
för detaljplan för Bunkeflostrand 155:5 m.fl., Limhamns gamla 
skjutbana, Dp 5624, MN-2019-105 

MNN-2024-9 
 
Sammanfattning 
Miljönämnden har från stadsbyggnadsnämnden mottagit granskningshandlingar till 
detaljplan för fastigheten Bunkeflostrand 155:5 med flera. Syftet med detaljplanen är att 
göra det möjligt att bebygga den östra delen av området med blandad stadsbebyggelse i 
form av småhus, flerbostadshus och närservice. I den västra delen av planområdet ska 
detaljplanen säkerställa bevarandet av befintliga naturvärden. Miljönämnden tillstyrker 
förslaget till detaljplan men anser att planbeskrivningen behöver förtydligas i vissa delar när 
det gäller hur sanering av mark, bevarande av naturvärden och lokalisering av ytor för 
hantering av dagvatten ska hanteras för att undvika målkonflikter.  
 
Beslut 
1.Miljönämnden tillstyrker förslaget till detaljplan. 

Reservationer och särskilda yttranden 
Tobias Petersson (V) meddelar att han avser inkomma med ett särskilt yttrande, bilaga § 17 
a. 
Helena Grahn (M) och Amanda Traneborn (M) meddelar att de avser inkomma med ett 
särskilt yttrande, bilaga § 17b. 
 

Beslutet skickas till  
Stadsbyggnadsnämnden 

Beslutsunderlag 
• G-tjänsteskrivelse miljönämnden 2024-01-25 
• MN-2019-105-Förslag till yttrande miljönämnden 2024-01-25 
• MN-2019-105-Dp 5624 Sammanfattning förändringar mellan granskning 1 och 2 
• MN-2019-105-Reservation M SBN 2018-12-19 § 468 
• MN-2019-105-Dp 5624 Utlåtande efter granskning 1 
• MN-2019-105-Särskilt yttrande V SBN 2023-11-16 §294b 
• MN-2019-105-Särskilt yttrande L SBN 2018-12-19 § 468 
• MN-2019-105-Reservation SD SBN 2022-03-23 §95b 
• MN-2019-105-Reservation SD SBN 2021-06-24 §249b 
• MN-2019-105-Reservation M SBN 2023-11-16 §294a 
• MN-2019-105-Reservation M SBN 2022-03-23 §95a 
• MN-2019-105-Reservation M SBN 2021-06-24 §249a 
• MN-2019-105-Dp 5624 Planbeskrivning granskning 2 
• MN-2019-105-Dp 5624 Plankarta granskning 2 
• MN-2019-105-Dp 5624 Lokaliseringskarta 
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Särskilt yttrande 

Ärende 17. Remiss från stadsbyggnadsnämnden om granskningshandlingar 
för Bunkeflostrand 155:5. Limhamns gamla skjutbana, Dp 5624, MN-2019-105 

Syftet med detaljplanen är att uppföra blandad stadsbebyggelse på en del av Limhamns gamla 
skjutbana, söder om yttre ringvägen i Bunkeflostrand. Vi finner att staden behöver ta större 
hänsyn till de naturvärden som går förlorade genom planerad bebyggelse och på ett mycket mer 
aktivt vis arbeta för att antingen planera annorlunda för att på så vis bevara naturvärden som går 
förlorade vid bebyggelse och exploatering, eller att staden med en helt annan ambition och nivå 
återskapar och tillgängliggör naturen för stadens medborgare. All förlorad naturmark med 
fungerande ekologi utgör förlorad resiliens och där av en sämre motståndskraft för vår stad att 
fungera i ett föränderligt klimat. 

Detaljplanen innehåller även planer på att bygga ett underjordiskt parkeringsgarage. 
Vänsterpartiet motsätter sig att ett underjordiskt parkeringsgarage byggs då detta riskerar att bidra 
till att cementera bilanvändandet. 

Vänsterpartiet vill med detta särskilda yttrande förtydliga att vi inte tycker att parkeringsbehov 
bör tillfredsställas med underjordiska garage. Vi anser istället att parkeringsbehov bör lösas 
genom att mobilitetshus, som kan monteras ner, byggs ovan jord så att marken kan användas till 
annat när bilanvändandet i framtiden minskar, som följd av ett mer hållbart resande. 

Miljönämnden 2024-01-25 

Tobias Petersson (V) 

Med instämmande av 

Gunilla Ryd (V) 
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Särskilt yttrande 

Ärende 17. Remiss från stadsbyggnadsnämnden om granskningshandlingar 
för detaljplan Bunkeflostrand 155:5, Limhamns gamla skjutbana, Dp 5624, MN-
2019-105 

Moderaterna anser att området innehåller så höga värden vad gäller djur, natur, grönska och 
rekreation att det inte bör bebyggas här. Om man trots det väljer att bebygga bör bebyggelsen 
vara i nivå med omkringliggande hus och kvarter för att bevara områdets särprägel.  

Vi moderater ser ett värde av att behålla gröna och orörda stråk i vår stad och inkommer därför 
med ett särskilt yttrande.  

Miljönämnden 2024-01-25 

Helena Grahn (M) 

Amanda Traneborn (M) 

Med instämmande av 

Torsten Gunnarsson (M) 
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§ 18 Remiss från kulturnämnden om Kulturstrategiskt program för 
Malmö stad 2024-2030, MN-2023-12677 

MNN-2024-7 
 
Sammanfattning 
Kulturnämnden har översänt förslag till kulturstrategiskt program för Malmö stad 2024-
2030. Programmet syftar till att staka ut en långsiktig kulturstrategisk riktning för hela 
Malmö stad som bygger på tre grundprinciper: kulturens självständighet, kulturens 
demokratiska grund och kulturens kraft i byggandet av Malmö. Miljöförvaltningen 
välkomnar att det finns en koppling till samtliga hållbarhetsdimensioner i programmet och 
att kultur ses som en viktig del i samhällsutvecklingen. Programmet öppnar för goda 
möjligheter att fördjupa och vidareutveckla miljöförvaltningens olika samarbeten med 
kulturförvaltningen. 
 
 
Beslut 
1.Miljönämnden godkänner förvaltningens förslag till yttrande.  

Reservationer och särskilda yttranden 
Tobias Petersson (V) meddelar att han avser inkomma med ett särskilt yttrande, bilaga § 18. 
 
 

Beslutet skickas till  
Kulturnämnden 

Beslutsunderlag 
• G-tjänsteskrivelse miljönämnden 2024-01-25 
• Förslag till yttrande miljönämnden 2024-01-25 
• MN-2023-12677-Kulturstrategiskt program remissversion 
• MN-2023-12677-Följebrev remiss Kulturstrategiskt program 
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Särskilt yttrande 

Ärende 18. Remiss från kulturnämnden om kulturstrategiskt program för 
Malmö stad 2024-2030, MN-2023-12677 

Vi instämmer med MF förslag till svar då det lyfter flera aspekter av kulturstrategin som vi anser 
är viktiga, särskilt de möjligheter som kulturen ger att nå ut med kunskap vad gäller klimat- och 
miljömålen. Förlaget lyfter också flera goda exempel där förvaltningen arbetat med detta på olika 
arenor: flera bibliotek, Naturrum, Malmö Museum, Malmö konsthall och Wisdome. 

Vi anser dock att kulturstrategin är väldigt vag och lyfter rätt självklara saker, men det är svårt att 
se vart den leder eftersom det saknas en tydlig handlingsplan. Vi vill se en plan som beskriver hur 
det fria kulturlivet kan främjas och hur medborgarna kan involveras tillsammans med företag och 
institutioner. 

Vi anser också att denna strategi bör kopplas samman med Översiktsplanen och detaljplaner, 
något som är särskilt viktigt när staden inte äger den mark där viktiga delar av det fria kulturlivet 
utspelar sig. Det värde kulturen tillför staden är så mycket mer än den vinst som byggherrarna 
stoppar i sina fickor. 

Sist men inte minst ser vi mycket allvarligt på regeringens nedskärningar vad gäller kultur. Det är 
inte acceptabelt att Kulturskolan för andra året i rad får hälften av tidigare bidrag. Det drabbar ju 
främst våra barn! 

Miljönämnden 2024-01-25 

Tobias Petersson (V) 

Med instämmande av 

Gunilla Ryd (V) 
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§ 19 Nämndinitiativ från Jenny Bengtsson (SD) om miljöpåverkan efter 
upplopp i Malmö 

MNN-2024-14 
 
Sammanfattning 
Upploppen som ägde rum i Malmö 28 augusti 2020 har haft en påverkan som sträcker sig 
långt bortom de omedelbara kostnaderna för samhället. En aspekt som behöver 
uppmärksammas är den potentiella miljöpåverkan som dessa händelser har medfört. 
Detta nämndinitiativ syftar till att utreda och adressera de miljökonsekvenser som kan ha 
uppstått som en följd av upploppen i Malmö, samt att föreslå åtgärder för att minimera och 
åtgärda miljöpåverkan. 
 
Beslut 

1. Miljönämnden ger förvaltningen i uppdrag att bereda ärendet. 

Beslutsunderlag 
• Nämndinitiativ från Jenny Bengtsson (SD) 
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